
Schriftelijke vragen op grond van art. 36 RvO

Onderwerp: Buslijn 43 en Violierenweg / Cranenburchhlaan
Fractie: Lokaal Wassenaar
Indiener: Annemarie Hofman – de Raad
Datum: 20 augustus 2023

Inleiding

De kruising Violierenweg / Cranenburchlaan is vele jaren een (zeer) gevaarlijke kruising 
geweest. Vrachtwagens met opleggers konden in de vrij nauwe starten, komend uit de 
Cranenburchlaan, de hoek naar links moeilijk maken en sneden met grote regelmaat fietsers 
de pas af en/of reden deels over het trottoir.
Ook bij de om de hoek gelegen St Jan Baptistschool kwamen met grote regelmaat 
gevaarlijke situaties voor.

Na vele jaren (terecht) aandringen van de omwonenden heeft de gemeente de kruising enige 
jaren geleden voor ettelijke tonnen dusdanig aangepast dat het zwaar/lang verkeer fysiek 
onmogelijk werd gemaakt nog langer van deze straten gebruik te maken. Ook de bebording 
werd hierop aangepast en de maximum toegestane voertuiglengte bedraagt 8 meter.
Sindsdien hebben zich geen incidenten meer voorgedaan. Alleen buslijn 43 heeft ontheffing 
voor bussen van 12m lengte.

Nu blijkt buslijn 43 dusdanig druk te zijn in één rit in de ochtend dat busbedrijf EBS i.p.v. een 
gewone bus (12m lengte) met een gelede bus (18m lengte) gaat rijden. Door EBS is een 
alternatieve route gekozen en reeds operationeel gemaakt aangezien de gelede bus de draai 
op de kruising Violierenweg / Cranenburchlaan niet kan maken.

Busbedrijf EBS heeft echter aangegeven de oorspronkelijke route te willen blijven rijden.

Vragen:

1) Is de gemeente op de hoogte van het feit dat de kruising Violierenweg / 
Cranenburchlaan enige jaren geleden na veel onrust in de buurt en veelvuldig 
overleg met buurt en wijkvereniging voor ettelijke tonnen Euro’s is aangepast om 
zwaar/lang verkeer te weren.

2) Is de gemeente formeel of informeel door EBS of een vertegenwoordiger daarvan 
benaderd over het mogelijk aanpassen van de kruising Violierenweg / 
Cranenburchlaan zodat gelede bussen hier kunnen rijden.

3) Ligt er een formeel verzoek van EBS om de kruising dusdanig aan te passen dat 
gelede bussen hier kunnen rijden.

4) Zo ja, is de gemeente van plan om de mogelijkheden te onderzoeken of wordt dit 
verzoek, gezien de voorgeschiedenis per direct afgewezen.

5) Zo ja, kunt u dit verzoek, met eventuele motivatie, aan de raad beschikbaar stellen. 

6) Indien er nog geen verzoek ligt, kunt u een verzoek, met eventuele motivatie, 
terstond na ontvangst aan de raad ter beschikking stellen. 



7) Indien vraag 4) positief is beantwoord: Kunt u beargumenteren waarom u dit 
standpunt inneemt. 

8) Indien vraag 4) positief is beantwoord: Bij aanpassing van de kruising bestaat er een 
groot risico dat lang/zwaar vrachtverkeer weer van deze kruising gebruik zal gaan 
maken. Er is wel bebording max. 8 meter, maar aangezien er in Wassenaar niet op 
dit soort zaken wordt gehandhaafd ligt het voor de hand dat er net als vroeger weer 
onveilige situaties gaan ontstaan. Hoe denkt u dit te voorkomen.

9) Is het juist dat door of namens de gemeente ter plaatse reeds metingen zijn 
uitgevoerd om de mogelijkheden te onderzoeken.

10) Indien juist; op basis van welk door de raad goedgekeurd budget vinden deze 
metingen plaats.

De vraagstelling vanuit EBS komt voort uit drukte op een piekmoment. In plaats van een 
gelede bus in te zetten had EBS er ook voor kunnen kiezen om twee bussen te laten rijden. 
Uiteraard zou dat leiden tot hogere operationele kosten.

11) Kunt u aangeven waarom de gemeente kosten zou moeten maken om straten aan te 
passen om een inefficiënte bedrijfsvoering van EBS op één moment van de dag te 
voorkomen.

12) EBS heeft momenteel een alternatieve route in gebruik genomen om de gelede bus 
te kunnen laten rijden op lijn 43. Is de gemeente met Lokaal Wassenaar van mening 
dat deze alternatieve route een goed alternatief kan zijn voor mogelijke kostbare 
aanpassing van de kruising Violierenweg / Cranenburchlaan.

13) Zo nee, waarom niet.

14) Het college heeft geen budget om een aanpassing op de Violierenweg / 
Cranenburchlaan uit te voeren of zelfs maar in onderzoek te nemen. Kunt u 
aangeven hoe u de besluitvorming en betrokkenheid van de gemeenteraad ziet 
indien u onverhoopt toch meent aan een EBS verzoek gevolg te willen geven. 

 


